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Spørgsmål 

Det uudnyttede potentiale for genanvendelse af overskudsvarme til fjernvarme er skønnet 

til 7 PJ/år overskudsvarme, jf. rapporten ”Analyse af mulighederne for bedre udnyttelse 

af overskudsvarme fra industrien ”(Vigaand og Maagøe, august 2013), hvilket svarer til 

omkring 8 pct. af fjernvarmeproduktionen i Danmark. Vil ministeren indhente beregnin-

ger af, hvor stort et provenutab staten vil lide, såfremt elafgiften for el anvendt til eldrev-

ne varmepumper til nyttiggørelse af overskudsvarme til fjernvarmedistribution, sænkes fra 

det nuværende niveau på 38,3 øre/kWh til 4 øre/kWh på elprisen, under forudsætning af 

at halvdelen af potentialet bliver aktiveret? Beregningen kræver antagelse af en række 

forudsætninger om, hvor stor en del af det uudnyttede potentiale for genanvendelse af 

overskudsvarme der nyttiggøres til fjernvarmeformål; hvilke brændsler, der fortrænges; 

hvilke primærkilder, der anvendes af de eldrevne varmepumper; øvrige afgifter og tariffer 

på henholdsvis overskudsvarmen og el til varmepumperne; investeringer i varmepumper, 

herunder de medfølgende anlæg; hvilke kraftvarmeværker henholdsvis varmeværker der 

forventes at investere i de eldrevne varmepumper; at der kun sker investeringer, hvor de 

samfundsøkonomisk og selskabsøkonomisk er konkurrencedygtige. De anvendte antagel-

ser bedes fremlagt i forbindelse med svaret. 

 

Svar 

Det er desværre ikke muligt at svare inden for fristen. Et endeligt svar vil blive fremsendt 

hurtigst muligt. 
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